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Protokół 

z XXXIII Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu 

z dnia 28 września 2022 r. 

OK.0002.6.2022 

 

XXXIII Zwyczajna Sesja Rady Miejskiej w Raciążu odbyła się w budynku Miejskiego 

Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji im. Ryszarda Kaczorowskiego w Raciążu, przy ul. 

Parkowej 14 

 

Sesję rozpoczęto o godzinie: 14:00 

Zakończono o godzinie: 15:00 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. 

 

Ad – 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

  

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Raciążu Paweł Chrzanowski przywitał 

Burmistrza Miasta Mariusza Godlewskiego, Skarbnika Marię Karwowską, radcę prawnego 

Magdalenę Chrzanowską oraz inspektor do spraw Rady Miejskiej Katarzynę Wawrowską.  

  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w posiedzeniu Sesji uczestniczy               

14 radnych, a zatem można skutecznie obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że dzisiejsze obrady Sesji są nagrywane                     

i transmitowane na żywo na profilu Urzędu Miejskiego na stronie Facebook.  

 

Ad - 2 

Komunikaty  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i  stwierdzenie  prawomocności obrad; 

2. Komunikaty 

3. Sprawozdanie z działalności organu wykonawczego jednostki stanowiącej 

samorządu gminnego; 

4. Wystąpienia Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej,   

5. Dyskusja nad projektami uchwał; 

6. Podjęcie uchwał: 
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• ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Raciąż 

•  w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli w Szkole Podstawowej                          

im. Stanisława Konarskiego w Raciążu oraz w Miejskim Przedszkolu w Raciążu. 

• w sprawie przyjęcia "Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze   

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miasto Raciąż" 

• w sprawie zmiany uchwały dotyczącej podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

• zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Raciąż, 

• zmian w uchwale budżetowej Gminy Miasto Raciąż na rok 2022. 

7. Wolne wnioski i zapytania 

8. Zamknięcie obrad. 

 

Nikt z zebranych nie miał uwag do porządku obrad. 

 

Ad - 3 

Sprawozdanie z działalności organu wykonawczego jednostki stanowiącej                         

samorządu gminnego. 

 

Burmistrz Mariusz Godlewski poinformował, że: 

W ramach realizacji projektu pn.: „WZROST POTENCJAŁU KULTURALNEGO 

REGIONU POPRZEZ ROZWÓJ INFRASTRUKTURY KULTURALNEJ W GMINIE 

MIASTO RACIĄŻ” nastąpiły następujące czynności: 

a) 30.06.2022 r. podpisano umowy na zakup i dostawę wyposażenia pracowni fotograficznej 

(35 753,64 zł), ceramicznej (23 000,00zł), kawiarni (74 562,98 zł) oraz na zakup fotolustra 

wraz z akcesoriami (27 000,00 zł). W sierpniu dokonano odbioru wyposażenia kawiarni. We 

wrześniu dokonano odbioru fotolustra. Czekamy na kompletne wyposażenie pracowni 

fotograficznej oraz ceramicznej. Ponadto w dniu 23.09.2022 r. dokonano wyboru 

Wykonawcy (ProfiAudio IP Zbigniew Pogorzelski z Warszawy) na zakup i dostawę sprzętu 

do rozgłośni radiowej (79 150,00 zł), która docelowo będzie znajdowała się w MCKSiR w 

Raciążu. Posiadamy również dokumentację techniczną dotyczącą aranżacji wnętrza 

biblioteki, w tym m.in. wykonanie pracowni tematycznych: Dziejów Raciąża, fotograficzna, 

ceramiczna, multimedialna. Do 26.09.2022 r. czekamy na oferty ostateczne na Wykonanie 

placów zewnętrznych przy  MCKSiR oraz Miejskiej Bibliotece w Raciążu.  
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Gmina Miasto Raciąż planuje w IV kwartale 2022 r. przeprowadzić postępowanie o 

udzielenie zamówienia publicznego na wykonanie remontu wnętrza biblioteki oraz 

pomieszczenia z przeznaczeniem na rozgłośnię radiową w MCKSiR.   

Koszt ogólny projektu:     2 282 616,76 zł 

Dofinansowanie:             1 521 404,63 zł 

Promesa dla Kultury :       533 596,82 zł 

Wkład własny:                  227 615,31 zł 

 

2) W dniu 09 marca 2022 r. udało się podpisać nową umowę z Bankiem Gospodarstwa 

Krajowego na zwiększone dofinansowanie zadania pn.: Budowa dwóch budynków 

mieszkalnych wielorodzinnych położonych w Raciążu przy ul. Akacjowej, obejmujące 80 % 

kosztów kwalifikowalnych w ramach Funduszu Dopłat. Umowa ta pozwoliła na dokonanie 

wybory najkorzystniejszej oferty, która wpłynęła 12 stycznia 2022 r.  

W dniu 18 marca 2022 roku podpisana została umowa z „Przedsiębiorstwem Handlowo - 

Usługowym PREMIUM Marcin Pijanowski” z siedzibą w Ojrzeniu – Wykonawcą robót 

budowlanych na kwotę 6 959 250,00 zł brutto.  

W dniu 31 maja 2022 r. podpisano umowę na pełnienie funkcji inspektora nadzoru 

inwestorskiego z kontrolowaniem rozliczeń budowy dla przedmiotowej inwestycji  

z firmą USŁUGI PROJEKTOWO-WYKONAWCZE JAROSŁAW RACHOCKI z siedzibą  

w Płońsku, na kwotę 49 200,00 zł brutto.  

W dniu 30.06.2022 r. dokonano pierwszych odbiorów częściowych w przedmiotowej 

inwestycji w zakresie zagospodarowania terenu oraz fundamentów bloku A. Natomiast na 

koniec III kwartału zakończone zostaną prace z zakresu branży budowlanej – Blok A parter 

wraz ze stropem oraz fundamenty blok B.  

W ramach inwestycji zostaną wybudowane 2 bloki trzykondygnacyjne bez podpiwniczenia,  

w których znajdą się łącznie 42 mieszkania. Projekt przewiduje również wykonanie 

zagospodarowania terenu przyległego do bloków w zakresie utworzenia ok. 48 miejsc 

parkingowych, w tym ok. 10  dla osób nie pełnosprawnych, plac zabaw oraz utworzone 

zostanie wydzielone miejsce na śmietniki. Termin realizacji robót to 17 miesięcy od 

podpisania umowy z Wykonawcą. Planowany koszt do poniesienia na koniec III kwartału to 

ok. 970 000,00 zł brutto.  

Planowany koszt ww. inwestycji to 8 358 331,01 zł 

Kwota dofinansowania z BGK       6 686 664,80 zł  

Wkład własny                                 1 671 666,21 zł 
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3) W dniu 11.07.2022 r. dokonano podpisania umów na realizację robót budowlanych w 

ramach zadania pn.: „Przebudowa i budowa dróg gminnych w Raciążu wraz z 

infrastrukturą techniczną” z podziałem na III części: 

Część I: „Rozbudowa ul. Jesionowej i przebudowa ul. Lipowej w Raciążu” 

Część II: „Przebudowa ul. Wolności, ul. Parkowej, ul. Młodzieżowej oraz budowa  

ul. Spółdzielczej i ul. Szwedzkiej w Raciążu” 

Część III: „Budowa ul. Wnorowskiego, ul. Zielińskiego, ul. Chrobrego, ul. Mieszka I,  

ul. Batowego oraz przebudowa ul. Dobrzańskiego w Raciążu”.  

Wykonawcą jest Zarząd Dróg i Mostów z Płońska.  Zadanie realizowane jest w formule 

„zaprojektuj i wybuduj”. Termin na opracowanie dokumentacji oraz otrzymanie wszelkich 

decyzji administracyjnych, uzgodnień i pozwoleń na budowę to 30.03.2023 r.  

Na to zadanie w dniu 25.10.2021 r. otrzymaliśmy informację o otrzymaniu promesy wstępnej 

na realizację zadania pn.: „Przebudowę i rozbudowę dróg gminnych wraz z infrastrukturą 

techniczną” ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład. Realizacja zadania obejmuje 

kompleksową modernizację ww. dróg poprzez tam gdzie to wskazane wykonanie kanalizacji 

sanitarnej, deszczowej, wykonanie oświetlenia ulicznego oraz nawierzchni utwardzonej.  

POLSKI ŁAD 

Koszt ogólny zadania:    10 671 250,00 zł 

Dofinansowanie:           8 407 500,00 zł 

Wkład własny:               2 263 750,00 zł. 

 

4) W dniu 14.06.2022 r. Gmina Miasto Raciąż otrzymała Wstępne Promesy dofinansowania 

następujących inwestycji ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji 

Strategicznych: 

a) REWITALIZACJA CENTRUM MIASTA RACIĄŻA polegającej na rewitalizacji 

terenów zielonych i historycznych. Zadanie obejmuje m.in. tereny dwóch parków 

miejskich zlokalizowanych w Raciążu, plac A. Mickiewicza, teren przyległy do 

budynku Urzędu Miejskiego, skwer przy ul. Wolności oraz teren historycznego 

grodziska "Wodna Góra" wraz z przebudową części ul. Wolności. Zaplanowano m.in. 

nowe nasadzenia drzew, wykonanie alejek parkowych. W ramach zadania utworzona 

zostanie poszerzona strefa relaksu obejmująca m.in. teren Parku Miejskiego 

zlokalizowanego przy ul. Mławskiej w Raciążu. Teren ten łączy się bezpośrednio z 

obecnie istniejącym obszarem rekreacyjno-sportowym – plac zabaw z plenerową 

siłownią. Ponadto w ramach zadania zaplanowano do utworzenia również ścieżki 

edukacyjne w ww. Parku Miejskim. Na terenie parku miejskiego zlokalizowanego na 

placu Adama Mickiewicza w Raciążu rewitalizacja terenu będzie obejmowała  

m.in. utworzenie fontanny posadzkowej oraz wykonanie nowych nasadzeń. 

 

Koszt ogólny zadania:    4 900 000,00 zł 

Dofinansowanie:           4 410 000,00 zł 

Wkład własny:                  490 000,00 zł; 
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b) MODERNIZACJA STACJI UZDATNIANIA WODY polegająca na budowy 3 studni 

głębinowych, zakupu i instalacji nowego systemu uzdatniania wody z poprawą barwy, 

zakupu agregatu prądotwórczego oraz przebudowy instalacji zbiornika wód 

popłucznych. Realizacja przedmiotowej inwestycji pozwoli zapewnić bezawaryjną 

pracę Stacji Uzdatniania Wody, w którą zaopatrywani są zarówno mieszkańcy Miasta 

i Gminy Raciąż. 

 

Koszt ogólny zadania:    4 000 000,00 zł 

  Dofinansowanie:           3 800 000,00 zł 

Wkład własny:                  200 000,00 zł. 

 

5) W dniu 08 kwietnia 2022 r. podpisana została umowa o powierzenie grantu w ramach 

Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020, działanie 5.1 Rozwój cyfrowy 

JST oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia dotycząca realizacji projektu 

grantowego „Cyfrowa Gmina” o numerze POPC.05.01.00-00-0001/21-00. Przyznany grant 

pozwoli na dalszą cyfryzację naszej jednostki samorządowej, poprzez zakupy niezbędnego 

sprzętu takiego jak nośniki danych, specjalistyczne oprogramowanie czy programy 

antywirusowe. Przeprowadzane będą także szkolenia dla pracowników. Będziemy również 

dążyć do poprawy cyberpezbieczeństwa m.in. przez rozbudowę zabezpieczeń sieciowych. 

Pozyskane wsparcie pozwoli także na podwyższenie standardu obsługi interesantów w 

Urzędzie Miejskim. 

 

Koszt całkowity zadania: 131 700,00  zł 

Dofinansowanie: 131 700,00 zł 

Wkład własny: 0,00 zł 

 

6) W dniu 06.09.2022 r. Zarząd Województwa Mazowieckiego a następnie w dniu 13.09.2022 

r. przyjął Uchwałę nr 131/2022 w spr wprowadzenia zmian w zadaniach realizowanych przy 

pomocy finansowej w ramach Instrumentu wsparcia zadań ważnych dla równomiernego 

rozwoju województwa mazowieckiego.  

Beneficjent zawnioskował o przesunięcie środków w kwocie 441 000,00 zł z zadania pn. 

„Przebudowa ulicy Rzeźnianej” na zadanie pn. Przebudowa ulicy Reymonta. Beneficjent 

składając wniosek o dofinansowanie zadania Przebudowa ulicy Rzeźnianej w 2019 roku 

założył przebudowę drogi w zakresie 590 mb, jednak z uwagi na pozyskanie środków z 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych i ówczesnych możliwości finansowych Gminy, 
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przebudował już 413 mb drogi we własnym zakresie, zatem do zrealizowania zostało jedynie 

177 mb przedmiotowej drogi. W związku z powyższym Beneficjent zwraca się z prośbą o 

przesunięcie niewykorzystanej kwoty dotacji na inne zadanie, również realizowane w ramach 

Instrumentu, tj. Przebudowa ulicy Reymonta. W ramach Zadania zostanie rozszerzony zakres 

rzeczowy zadania polegającego na dokonaniu podziału i wykupu działek pod drogę oraz na 

wprowadzeniu dodatkowo budowy sieci kanalizacji sanitarnej w ciągu ulicy Reymonta. 

Kompleksowa budowa ulicy Reymonta wraz z infrastrukturą towarzyszącą pozwoli na 

bardziej ekonomiczne wydatkowanie środków publicznych, bez potrzeby budowy samej 

kanalizacji w wykonanej drodze gminnej z nową nawierzchnią. Gmina Raciąż wystąpiła 

również z prośbą o zmianę nazwy zadania z Przebudowa ulicy Reymonta na Budowa ulicy 

Reymonta. Zmiana wynika z konieczności aktualizacji nazewnictwa prac, z uwagi na fakt, że 

obecnie ulica Reymonta jest gruntowa i nieurządzona, w związku z czym należy wykonać 

roboty budowlane, które stanowią jej budowę. Zarząd wyraził zgodę na posiedzeniu w dniu 

29.08.2022 r. 
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Budowa ulicy Polnej 640 200,00 zł 2021-2023 

Przebudowa ulicy Rzeźnianej 120 000,00 zł 2022 

Budowa ulicy Reymonta  800 700,00 zł 2022-2023 

Przebudowa ulicy 

Przechodniej w Raciążu 

129 360,00 zł 

2023 
Przebudowa ulicy Sportowej 

w Raciążu 

184 800,00 zł 

Przebudowa ulicy Płockiej w 

Raciążu 

508 200,00 zł 

Łączna kwota dotacji przyznana na zadania 

realizowane w ramach IWZW 

2 383 260,00 zł 

 

Gmina Miasto Raciąż musi osiągnąć zakładany w projekcie „Uporządkowanie gospodarko 

wodno – ściekowej w Raciążu” efekt ekologiczny w postaci nowo przyłączonych 

mieszkańców do rozbudowanej sieci kanalizacji sanitarnej. W związku z powyższym 

ponownie przypominamy o realizowaniu przyłączy do nieruchomości, które mają możliwość 

podłączenia się do sieci. Nie wywiązanie się z założeń projektowych, tj. m.in. nie osiągnięcie 
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efektu ekologicznego na zakładanym poziomie będzie skutkowało proporcjonalnym 

zwrotem dofinansowania unijnego pozyskanego na realizację przedmiotowej inwestycji. 

 

W Urzędzie Miejskim w Raciążu działa punkt konsultacyjno-informacyjny w ramach 

programu „Czyste Powietrze”. Dofinansowanie można otrzymać na wymianę źródła ciepła, 

termomodernizację czy wymianę okien oraz drzwi zewnętrznych. Mieszkańcy Miasta 

korzystają z możliwości konsultacji oraz z pomocy przy wypełnianiu wniosków                                 

o dofinansowanie i wniosków o płatność (rozliczenie przedsięwzięcia). W 2022 r.                             

za pośrednictwem punktu zostało złożonych łącznie 5 wniosków. 

 

W dniu 19.09.2022 r. została podpisana umowa na „Usuwanie wyrobów zawierających azbest 

z terenu Gminy Miasta Raciąż – Etap VI”. Właściciele 10 posesji złożyli wnioski o 

przyznanie dofinansowania na ww. cel. WFOŚiGW w Warszawie przyznał dofinansowanie w 

formie dotacji w wysokości do 5 460,00 zł, a przyznana dotacja nie może przekroczyć 

63,02% kosztu kwalifikowanego zadania. 

Mieszkańcy w dalszym ciągu mogą składać wnioski o dofinansowanie na odbiór i utylizację 

wyrobów zawierających azbest. Zostały złożone już 3 wnioski. Odbiór azbestu odbędzie się 

po ogłoszeniu kolejnego naboru przez WFOŚiGW w Warszawie (prawdopodobnie w 

przyszłym roku). 

 

Dnia 24.08.2022r. został ogłoszony przetarg na Usługi pn. „Odbieranie, transport oraz 

zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych 

znajdujących się na terenie Miasta Raciąż”. Termin składania ofert upływa w dniu                   

03.10.2022 r. o godz. 12.00. 

 

W dniu 16 września 2022r. wysłano sprawozdanie końcowe z realizacji zadania                          

w ramach Rządowego Funduszu Dróg w zakresie poprawy bezpieczeństwa ruchu pieszych w 

obszarze oddziaływania 2 przejść dla pieszych w Raciążu na pl. A. Mickiewicza  i ul. 

Kilińskiego 

 Koszt całkowity zadania: 98 200,00  zł 

      Dofinansowanie: 78 560,00 zł 

      Wkład własny: 19 640,00 zł 

 

W dniu 22 września 2022r. podpisano umowę z PGKIM Sp. z o.o. w Raciążu                                        

na  Modernizację oświetlenia zewnętrznego na terenie Gminy Miasto Raciąż – etap I”, w 

ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Adaptacji do Zmian Klimatu – Mazowsze dla 
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klimatu 2022. Zadanie polega na wymianie 48 opraw świetlnych w zakresie istniejącej sieci 

oświetleniowej w parku miejskim w centrum na placu Adama Mickiewicza. Modernizacja 

będzie obejmowała również wysięgniki oraz klosze. Po wymianie oświetlenie będzie 

energooszczędne. 

Koszt całkowity zadania: 107 440,00  zł 

Dofinansowanie: 53 720,00 zł 

Wkład własny: 53 720,00 zł 

  Dofinansowanie w obu projektach jest na poziomie 50% kosztów kwalifikowalnych. 

 

Z zakresu gospodarki komunalnej i mieszkaniowej: 

1. Zakupiono trzy piece typu koza do mieszkalnych lokali komunalnych, 

2. Uprzątnięto posesję komunalną z pozostałości po rozbiórce budynku gospodarczego, 

3. Naprawiono poszycie dachowe i obróbki blacharskie dachu komunalnego budynku 

mieszkalnego położonego przy ul. Warszawskiej 4, 

4. Usunięto trzy awarie piecyków gazowych w komunalnym budynku mieszkalnym przy ul. 

Akacjowej 9, 

5. Naprawiono komin w komunalnym budynku mieszkalnym przy ul. Kilińskiego 56/1, 

6. Zlecono naprawę pieca w komunalnym lokalu mieszkalnym położonym przy ul. 

Kilińskiego 1B. 

 

Z zakresu utrzymania zieleni miejskiej: 

1. Wykonano prace związane z utrzymaniem zieleni miejskiej w obrębie pasów drogowych 

ul. Płockiej oraz Zawody, 

2. Usunięto z terenu miasta krzewy dzikich konopi, 

3. Posadzono na terenie miasta 15 szt. drzew niskopiennych. 

W dniu 15.09.2021 r. został podpisany przez Gminę Miasto Raciąż Aneks do umowy 

Partnerstwa w związku z przystąpieniem do projektu pn. „Mazowiecki program 

przygotowania szkół, nauczycieli i uczniów do nauczania zdalnego”. Projekt ma na celu 

podniesienie jakości nauczania w szkołach z terenu Województwa Mazowieckiego i 

przygotowanie ich do nauki zdalnej, poprzez zakup sprzętu IT i oprogramowania oraz 

przeprowadzenie szkoleń dla uczniów i nauczycieli. W ramach projektu do Szkoły 

Podstawowej w Raciążu trafi pakiet sprzętu w postaci: zestawów komputerowych - 8 szt., 

laptopów – 15 szt., jedna drukarka, jedno urządzenie wielofunkcyjne, internet mobilny – 5 

szt., dostęp do oprogramowani z takich przedmiotów jak: Biologia, Chemia, Fizyka i 

Astronomia, Geometria, Geologia, Paleontologia i Kultura oraz projektor z akcesoriami i 



Protokół z XXIII Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 28 września 2022 r.  Strona 9 

ekranem. Wartość otrzymanych sprzętów na potrzeby przygotowania Szkoły Podstawowej w 

Raciążu do  prowadzenia nauczania zdalnego  to 127 954,28 zł.  

Ponadto wsparciem szkoleniowym w zakresie nauczania zdalnego objętych zostało  

4 nauczycieli i 10 uczniów. 

Wartość projektu wynosi:                                                   55 624 305,00 zł  

Dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej wynosi:  37 999 840,00 zł 

Wkład własny Gminy Miasto Raciąż                                                0,00 zł 

 

OŚWIATA: 

22 lipca 2022r. – wręczenie stypendiów za wybitne wyniki w nauce dla uczniów Szkoły 

Podstawowej i Szkół ponadpodstawowych z terenu miasta. Stypendia uzyskało 26 uczniów: 

23 ze szkoły podstawowej i 2 z Zespołu Szkół i 1 ze Społecznego Liceum 

Ogólnokształcącego.  

 

01 września 2022r. – rozpoczęcie roku szkolnego. 

25 lipca 2022r. – podpisano umowę  na realizację zadania publicznego                                                                    

w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej na II półrocze 2022 roku.                         

W ramach otwartego konkursu wpłynęła jedna oferta. Dofinasowanie na realizację zadania 

otrzymał LKS „Błękitni” Raciąż. 

29 czerwca 2022r. – otwarcie placu zabaw w parku w ramach projektu Lokalnej Grupy 

Działania „Przyjazne Mazowsze”.  

 

22 lipca 2022r. – podpisanie umowy na zadanie Aktywni seniorzy w Raciążu”. Projekt 

obejmował organizację czterech spotkań dla seniorów. W lipcu odbyło się spotkanie na 

strzelnicy, w sierpniu wieczorek taneczny, w ostatnią sobotę odbył się Przegląd twórczości 

senioralnej, a w październiku zostanie zorganizowany Dzień Seniora. Projekt opiewa na 

kwotę 25 000,00 tys. zł.  

 

22 lipca 2022r. – podpisanie umowy na zadanie „Pod biało – czerwoną”, które polega na 

zakupie i montażu masztu wraz z flagą Rzeczypospolitej Polskiej.  Raciąska jednostka OSP     

w 2020 roku wygrała głosowanie, w ramach programu zorganizowanego przez Kancelarię 

Prezesa Rady Ministrów. Maszt stanie przez strażnicą OSP do końca października, natomiast 

uroczyste wciągnięcie flagi na maszt odbędzie się 11 listopada.  
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23 lipca 2022r. - uczczenie 191. rocznicy Bitwy pod Raciążem, która odbyła się podczas 

powstania listopadowego 

01 sierpnia 2022r. – obchody 78.  Rocznicy wybuchu Powstania Warszawskiego 

14 – 15 sierpnia 2022r.  - XI Jarmark Raciąski i Dożynki Miejski Gminne.  

25 września 2022r. – wkopanie kamienia węgielnego pod strażnicę Państwowej Powiatowej 

Straży Pożarnej w Raciążu. 

01 września 2022r. – obchody 83. Rocznicy wybuchu II wojny światowej.  

09 września 2022r. – Narodowe Czytanie - w tym roku uczniowie szkół z Raciąża i gminy 

Raciąż czytali „Ballady i romanse” Adama Mickiewicza.  

17 września 2022r. odbyły się obchody 30 - lecia Gminy Raciąż. Uroczystość ta skłoniła 

mnie do kilku refleksji, czasami nie do końca pozytywnych. 30lecie utworzenia Gminy 

Raciąż to także 30lecie rozłączenia się gminy od miasta Raciąża. Na obchodach bardzo mnie 

zaskoczyła narracja, która nasuwała skojarzenia z uwolnieniem się gminy spod zaboru miasta. 

Używano stwierdzenia „rozwodu z miastem” i mówiono jak to było wtedy źle. Ja w 

składanych życzeniach poprosiłem o to, żeby patrzeć w przyszłość, a nie przeszłość, bo nie 

wiem czy oprócz władz, to czy mieszkający na wsi, aż tak bardzo to uciśnienie ze strony 

miasta odczuwali. Nie sądzę, bo to byli i są nasi sąsiedzi, nasi znajomi, nasi przyjaciele, 

rodziny, którzy przecież mieszkają obok. Duża część mieszkańców Raciąża, to mieszkańcy 

gminy sprzed 30 lat, bo cały czas następuje migracja. Myślę, że to nie jest chyba czas na to, 

żeby szukać różnic, ale raczej szukać tego, co możemy wspólnie zrobić. Każdy gmina 

realizuje ma swoje zadania - my realizujemy swoje, oni swoje. Gmina wiejska nas otacza, 

więc z góry jesteśmy „skazani” na to, żeby z jej władzami i mieszkańcami współpracować. 

Mam nadzieję, że władze Gminy będą bardziej patrzyły na wspólne rzeczy, wspólne prace,                

bo ostatnio jakby ta współpraca się rozluźnia i z wielu rzeczy, które realizowaliśmy razem 

gmina się wycofuje albo nie do końca chce brać w nich udział. Oby to szło jednak w tym 

kierunku, w którym wcześniej, a nie tak, jak wybrzmiało z tej uroczystości. Myślę, że 

najważniejszym celem jest budowanie wspólnoty, ale budujmy ją na współpracy, a nie na 

wskazywaniu różnic i podziałów, bo to do niczego nie prowadzi.  

 

Burmistrz poinformował jeszcze, że do 15 października można głosować na Ochotniczą Straż 

Pożarną w Raciążu w konkursie zorganizowanym przez jedną z ogólnopolskich firm 

piwowarskich. Serdecznie zachęcam do głosowania na naszych druhów, bo główną nagrodą 

jest nagroda pieniężna, a zdobyte pieniądze z pewnością zostaną właściwie wykorzysta. 

Wszelkie informacje są dostępne na stronach internetowych OSP.  

Przewodniczący Rady: też chcę powiedzieć kilka słów o uroczystości zorganizowanej przez 

Gminę. Bardzo jestem wdzięczny, że Pan Burmistrz na form powiedział te wszystkie rzeczy, 
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bo tak naprawdę miasto i my wszyscy staramy się żyć w zgodzie, staramy się, we wszystkie 

działania, angażować naszych mieszkańców i z niczego nie wykluczać mieszkańców gminy. 

Na uroczystości zostaliśmy przywitani na samym końcu, tak jakbyśmy trochę tam 

przeszkadzali, a przynajmniej takie mieliśmy odczucia i nasze refleksje są bardzo 

nieprzyjemne. Faktem jest, że gmina nas otacza, ale przecież, musimy zrobić wszystko, żeby 

żyć w zgodzie, bo to na terenie naszego miasta organizujemy wszystkie działania. Tutaj jest 

szkoła, tutaj są urzędy miasta i gminy, tu przyjeżdżają nasi klienci, tu działa targ. Pomimo 

tych nieprzyjemnych przemyśleń mogę zapewnić, ze my z naszej strony nadal będziemy 

starali się współpracować i łączyć naszych mieszkańców, a nie dzielić. 

Ad – 4 

Wystąpienia Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej 

 

Zastępca przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Krzysztof Dądalski poinformował, że 

dnia 14 czerwca 2022 r. odbyło się posiedzenie Komisji, którego tematem było sprawozdanie 

z działalności Miejskiego Centrum Kultury, Sportu o Rekreacji im. 

Protokół z posiedzenia Komisji stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Andrzej Karasiewicz poinformował, że dnia 

26 września 2022 r. w budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Raciążu odbyło się 

posiedzenie Komisji Rady Miejskiej, w których wzięli udział: Burmistrz Miasta Mariusz 

Godlewski, Sekretarz Miasta Renata Kujawa, Skarbnik Miasta Małgorzata Karwowska oraz 

zaproszeni goście.  

 

W pierwszym punkcie posiedzenia sprawozdanie z działalności Szkoły Podstawowej im. 

Stanisława Konarskiego w Raciążu  w roku szkolnym 2021/2022 pod kątem zdanych 

egzaminów, wykonanych remontów i  modernizacji oraz przygotowania do nowego roku 

szkolnego omówiła pani dyrektor Szkoły Podstawowej Elżbieta Tobolska.  Pani dyrektor 

poinformowała, że  od 1 września 2022 roku naukę w szkole rozpoczęło 373 uczniów w tym                         

15 dzieci z Ukrainy które realizują obowiązek szkolny w oddziałach polskich.  

 

Do klasy I zostało zapisanych 29 uczniów, którzy zostali podzieleni na 2 oddziały klasowe.   

W roku szkolnym 2021/2022 do egzaminu ósmoklasisty przystąpiło 92 uczniów w tym 3 

uczniów z Ukrainy. Wszyscy uczniowie pisali arkusz standardowy . 

 

Wyniki uczniów Szkoły Podstawowej w Raciążu w procentach prezentują się następująco:  
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J. polski 59 % 

Matematyka  54 % 

J. angielski  48 % 

 

W roku szkolnym 2021/2022 nastąpiła duża zmiana na lepsze zarówno w poziomie 

wykonania całego egzaminu, jak i poziomu wykonania poszczególnych zadań. Wyniki 

egzaminów ósmoklasistów ze Szkoły Podstawowej w Raciążu przewyższają wyniki 

osiągnięte przez uczniów w szkołach gminnych i są bardzo zbliżone do wyników 

osiągniętych  przez szkoły powiatowe.   

 

W kolejnym punkcie posiedzenia pani Iwona Karpińska Dyrektor Miejskiego Przedszkola 

przedstawiła sprawozdanie z działalności Miejskiego Przedszkola w Raciążu w roku 

szkolnym 2021/2022. Poinformowała, że  roku szkolnym do przedszkola zapisanych było 129 

dzieci, w tym obowiązek szkolny realizowało 24 dzieci sześcioletnich. Od marca 2022 r. do 

przedszkola uczęszczało również 11 dzieci z Ukrainy.  Gmina Miasto Raciąż zapewniała 

miejsca w przedszkolu dla wszystkich dzieci z miasta w wieku od 3 do 6 lat. Do przedszkola 

przyjęte były także dzieci zamieszkałe na terenie gminy Raciąż oraz dzieci z innych 

pobliskich gmin. 

Przedszkole wspierało dzieci ze specjalnymi potrzebami m.in. dziecko w spektrum autyzmu, 

dziecko korzystające z zajęć korekcyjno — kompensacyjnych oraz organizowano zajęcia z 

pedagogiem i z logopedą. 

W roku szkolnym 2021/2022 dzieci brały udział z akcji „Cała Polska czyta dzieciom” oraz 

„Góra grosza”, organizowany był m.in. Dzień dziecka i bal karnawałowy oraz przedszkolaki 

uczestniczyli w wycieczce do płockiego zoo.   

W kolejnym punkcie posiedzenia pani Skarbnik omówiła sprawozdanie                                                

z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2022 roku. Poinformowała, że Dochody budżetu 

miasta w I półroczu 2022 roku zamknęły się kwotą  13 294 613,95 zł, co stanowi 49,01 % 

wykonania założonego planu.  

 

Następnym tematem było opiniowanie projektów uchwał, które będą podejmowane na 

dzisiejszej Sesji. Burmistrz, pani Sekretarz i pani Skarbnik omówili każdy z projektów.   
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W punkcie „Sprawy różne” radni poruszali bieżące sprawy dotyczące naszego miasta oraz 

problemów, z którymi zgłaszają się do nich mieszkańcy. Dyskusja dotyczyła m.in. pism, 

które w ostatnim czasie wpłynęły do biura Rady oraz zamknięcia punktu Nocnej i 

Świątecznej Pomocy Lekarskiej. 

Na tym posiedzenie zakończono.  

Ad – 5 

Dyskusja 

Nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad - 6 

Podjęcie uchwał 

• Uchwała nr XXXIII/283/2022 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 29 września 2022 r.                 

w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Raciąż. 

Uchwała podjęta jednogłośnie. 

•  Uchwała nr XXXIII/284/2022 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 29 września 2022 r.        

w sprawie przyjęcia "Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze   socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miasto Raciąż" 

Uchwała podjęta jednogłośnie. 

• Uchwała nr XXXIII/285/2022 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 29 września 2022 r.              

w sprawie zmiany uchwały dotyczącej podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

Uchwała podjęta jednogłośnie. 

• Uchwała nr XXXIII/286/2022 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 29 września 2022 r.                   

w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia                                                       

z przekazania do realizacji zadania polegającego na budowie sieci  kanalizacji sanitarnej 

wraz z przyłączeniami  w ul. Warszawskiej 

     Uchwała podjęta jednogłośnie. 

• Uchwała nr XXXIII/287/2022 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 29 września 2022 r. 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Raciąż, 

    Uchwała podjęta jednogłośnie. 

• Uchwała nr XXXIII/288/2022 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 29 września 2022 r.  

zmian w uchwale budżetowej Gminy Miasto Raciąż na rok 2022 

     Uchwała podjęta jednogłośnie. 
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• Uchwała nr XXXIII/289/2022 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 29 września 2022 r.                  

w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli w Szkole Podstawowej                          

im. Stanisława Konarskiego w Raciążu oraz w Miejskim Przedszkolu w Raciążu. 

  Uchwała podjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad – 7 

Wnioski i zapytania 

 

Radny Ryszard Godlewski: czy w projektach na remonty dróg będzie zawarta ulica Płocka? 

Burmistrz: z ulicą Płocką jest taki problem, że nadal jest tam wielu mieszkańców, którzy nie 

podłączyli swoich posesji do kanalizacji. Remonty nawierzchni na ul. Płockiej przewidziane 

są na przyszły rok w ramach dofinansowania z Urzędu  Marszałkowskiego. Mam nadzieję, że 

do tej pory mieszkańcy, którzy mają możliwość wykonania przyłączy zrobią to, żebyśmy 

później nie musieli znów kuć asfaltu.  

 

Radny Artur Gizler: skoro w centrum miasta będą wymieniane kamery monitoringu na 

nowsze może te stare można byłoby zamontować w dużym parku żeby uchronić 

infrastrukturę przed chuliganami.  

Burmistrz: jakoś obrazu ze starych kamer jest bardzo słaba. Z nagrań w dzień jeszcze można 

cokolwiek zobaczyć jednak z nagrań wieczornych już nie za bardzo. Musimy sprawdzić ale 

może uda nam się zakupić kilka kamer do parku ze środków na rewitalizację. 

 

Radny Dariusz Dobrosielski: bardzo dziękuję Panie Burmistrzu, że wspomniał Pan                           

o trwającym konkursie. Codziennie na naszej stronie facebookowej publikujemy link, na 

który klikając można oddać głos. Jedynym wymogiem jest potwierdzenie pełnoletności.                 

Nie przychodzą żadne reklamy ani spamy związane z organizatorem konkursu, także jest to 

naprawdę bezpieczne. Przez 21 dni byliśmy na pozycji lidera. Wiązało się to również                                          

z możliwością zdobycia wyższej nagrody tj. 10 000,00 złotych dla jednostki. Niestety 

spadliśmy i w tej chwili jesteś na 3 miejscu, które jest premiowane kwotą w wysokości 6,000 

zł. Matematyki nie oszukamy. W większych miejscowościach jest więcej osób, które oddają 

głosy. Staramy się codziennie przypominać o konkursie we wszelki możliwy sposób, zdajemy 

sobie sprawę, że może to już jest męczące bo to w tym roku głosowanie trwa wyjątkowo 

długo bo aż do 15 października. Chcemy po prostu pozyskać pieniądze dla naszej jednostki 

żeby za często nie męczyć Burmistrza prośbami o zakupy skoro jest możliwość pozyskać 

pieniądze we własnym zakresie. Ostatnio mieliśmy rozmowy odnośnie organizacji obchodów  
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120-lecia naszej OSP, które przypadają na przyszły rok. Czujemy presję tych 120 lat na 

naszych plecach. Prowadzimy działalność nie tylko ratowniczą, staramy się też prowadzić 

profilaktykę np. robimy pokazy z pierwszej pomocy w Szkole czy w internacie. Staramy się 

żeby z naszej strony wszystko było w jak najlepszym porządku. Jeszcze mam takie 

spostrzeżenie, że na ulicy19 stycznia, wzdłuż  chodnika, który był remontowany, pobocze jest 

znacznie wyżej niż powierzchnia jezdni. Czy byłoby możliwe obniżenie go, żeby woda 

wpływa do rowu, a nie zbierała się na jezdni. 

Burmistrz: zorientuję się i postaramy obniżyć to pobocze.  

Przewodniczący Rady: odniosę się na chwilę do uroczystości wkopania kamienia 

węgielnego pod strażnicę Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej. Uczestniczyłem w tej 

uroczystości i pewne rzeczy należy powiedzieć na forum. Pan Minister Wąsik wspominał                  

o Ochotniczej Straży Pożarnej w Raciążu, odniósł się do tego, że liczy na dobrą współpracę 

między obiema jednostkami. Miałem też możliwość zabrania głosu i większość mojej 

wypowiedzi dotyczyła właśnie Was, waszej działalności, tego, że mieszkańcy czują się z 

wami bezpiecznie i chcemy żeby tak zostało. Myślę, że będziemy robić wszystko żeby nasza 

Ochotnicza Straż Pożarna istniała i będziemy was wspierać we wszystkim, w czym będziemy 

mogli.  

Dodam jeszcze, że żyjemy we wspaniałym mieście Raciążu, obchodzimy różne uroczystości, 

niedługo będziemy obchodzić dużą rocznicę, bo 600-lecie nadania praw miejskich naszemu 

miastu. Cieszę się, że mam takie szczęście, że jak się cofnę pamięcią o 40 lat wstecz, to 

pamiętam, że po naszych ulicach chodził taki Pan Nowakowski, a z tym Panem 

Nowakowskim często chodził Pan Andrzej Karasiewicz. Mówię o tym dlatego, że nasz radny 

Andrzej Karasiewicz też będzie miał niedługą swoją ważną uroczystość. Będzie obchodził             

40lecie pracy w Przedsiębiorstwie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raciążu. 

Pomimo zmian prezesów i przekształceń tej firmy, on tam cały czas trwa. Szanowny Kolego 

Andrzeju, bardzo Ci gratuluję wytrwania i życzę kolejnych lat w zawodzie. 

 

Ad – 8 

Zamknięcie obrad 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady                              

XXXIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu. 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Miejskiej 

/-/ Katarzyna Wawrowska                         /-/ Paweł Chrzanowski 
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Załącznik: 

1. Protokół z imiennego głosowania uchwał z XXXIII Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 

28 września 2022 r. 

2. Protokół z posiedzenie Komisji Rewizyjnej z dnia 14 czerwca 2022  r. 

 

  


